## 社会融资规模增量统计表

## Aggregate Financing to the Real Economy (Flow)

单位: 亿元人民币 Unit: 100 million Yuan

										Uni	t: 100 million Yuan
项目											
Items	其中 Of which										
月份	社会融资规模增量	人民币贷款	外币贷款 (折合人民币)	委托贷款	信托贷款	未贴现银行承兑汇票	企业债券	政府债券	非金融企业境内股票融资	存款类金融机构资产支持证	贷款核销
7.2.	AFRE(flow)	RMB loans	Foreign currency-	Entrusted loans	Trust loans	Undiscounted bankers'	Net financing of	Government	Equity financing on the	Asset-backed securities of	Loans written off
Month			denominated loans (RMB equivalent)			acceptances	corporate bonds	bonds	domestic stock market by non-financial enterprises	depository financial institutions	
2021.01	51884	38182	1098	91	-842	4902	3917	2437	991	-28	280
2021.02	17243	13413	464	-100	-936	639	1356	1017	693	-177	370
2021.03	33762	27511	282	-42	-1791	-2296	3807	3131	783	477	1080
2021.04	18570	12840	-272	-213	-1328	-2152	3624	3739	814	174	456
2021.05	19522	14294	7	-408	-1295	-926	-1077	6701	717	247	378
2021.06	37017	23182	701	-474	-1046	-221	3927	7508	956	-23	1779
2021.07	10752	8391	-78	-151	-1571	-2316	3091	1820	938	-19	269
2021.08	29893	12713	347	177	-1362	127	4649	9738	1478	268	526
2021.09	29026	17755	-19	-22	-2098	14	1137	8066	772	642	1505
2021.10	16176	7752	-33	-173	-1061	-886	2261	6167	846	-139	348
2021.11	25983	13021	-134	35	-2190	-383	4006	8158	1294	742	582
2021.12	23580	10350	-649	-416	-4553	-1419	2167	11674	1851	618	2726

注: 1.社会融资规模增量是指一定时期内实体经济从金融体系获得的资金额。 数据来源于中国人民银行、中国银行保险监督管理委员会、中国证券监督管理委员会、中央国债登记结算有限责任公司和银行间市场交易商协会等部门。

AFRE(flow) refers to the total volume of financing provided by the financial system to the real economy during a certain period of time. In the calculation of AFRE, data are from the PBC, CBIRC, CSRC, CCDC and NAFMII.

2.2019年12月起,人民银行进一步完善社会融资规模统计,将"国债"和"地方政府一般债券"纳入社会融资规模统计,与原有"地方政府专项债券"合并为"政府债券"指标。指标数值为托管机构的托管面值。

Since December 2019, the People's Bank of China made further efforts to improve the statistical method of AFRE. "Treasury Bonds" and "Local Government General Bonds" were newly introduced into AFRE and merged with "Local Government Special Bonds" into "Government Bonds", which is recorded at face value at depositories.

3.2019年9月起,人民银行完善"社会融资规模"中的"企业债券"统计,将"交易所企业资产支持证券"纳入"企业债券"指标。

Since September 2019, the People's Bank of China improved the statistics of "Net Financing of Corporate Bonds" in AFRE, and incorporated "Asset-backed Securities of Non-Financial Enterprises" into "Net Financing of Corporate Bonds".

4.2018年9月起,人民银行将"地方政府专项债券"纳入社会融资规模统计。

Since September 2018, the People's Bank of China incorporated "Local Government Special Bonds" into AFRE.

5.2018年7月起,人民银行完善社会融资规模统计方法,将"存款类金融机构资产支持证券"和"贷款核销"纳入社会融资规模统计,在"其他融资"项下单独列示。

Since July 2018, the People's Bank of China improved the statistical method of AFRE, and incorporated "Asset-backed Securities of Depository Financial Institutions" and "Loans Written off" into AFRE, which is reflected as a sub-item of "Other Financing".